
P R O T O K Ó Ł   NR 2/2014 

z obrad II sesji  VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko  

odbytej w dniu 10 grudnia 2014 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy w Kluczewsku  

 

 

            Obrady II sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokółu, Wójt – 

Rafał Pałka, Skarbnik Gminy – Aleksandra Kuzdak, Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, 

Dyrektor KUZG – Krzysztof Ławiński. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Mateusz Strychalski, który  po 

powitaniu zebranych  poinformował, że dzisiejsza sesja nie była poprzedzona posiedzeniami 

stałych komisji, ponieważ I sesję Rady Gminy zwołał Komisarz Wyborczy Kielce I, i ustalił 

porządek obrad, w którym nie było powołania składów osobowych komisji, dlatego projekty 

uchwał będą szeroko omówione i przedyskutowane na sesji.   

Ad. 2.Przewodniczący stwierdził quorum sesji obecnych 15 radnych. 

Ad. 3. Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu, Przewodniczący zwrócił 

się do radnych czy są do niego uwagi. Uwag nie zgłoszono. W związku z powyższym 

przyjęcie protokołu zostało poddane pod głosowanie. Za jego przyjęciem głosowało 15 

radnych (jednogłośnie).   

Przewodniczący zaproponował  przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2014-2017, 

c) powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Kluczewsko, 

d) ustalenia wysokości diet  dla radnych Gminy Kluczewsko, 

e) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluczewsko, 

f) upoważnienia Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Kluczewsko  do delegowania 

Przewodniczącego Rady Gminy Kluczewsko  na wyjazdy służbowe oraz ustalenia niektórych 

należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych,   

g) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku 

rolnego na rok podatkowy 2015 na obszarze Gminy Kluczewsko,   

h) zatwierdzenia taryf na dostawę wody i odbiór ścieków na terenie gminy Kluczewsko. 

6. Dyskusja. 

7. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt 5 porządku obrad. 

8. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.  

9. Zakończenie sesji. 

Radny Pawlik zgłosił uwagi do przedstawionego projektu porządku obrad.  Stwierdził, 

że przed sesją nie było posiedzeń komisji, na których byłyby omówione projekty uchwał, jak 

również nie zostali zaproszeni sołtysi na dzisiejszą sesję,  a zgodnie ze statutem gminy 

Kluczewsko sesja powinna zostać poprzedzona posiedzeniami komisji, jak również sołtysi 

powinni brać udział w sesji. Sołtysi zostali  wybrani przez mieszkańców i powinni brać udział 

w  obradach sesji.  

W związku z powyższym radny proponuje wycofać z obrad sesji projekty uchwał 

dotyczące zmian w budżecie gminy, zmian w WPF, obniżenia ceny żyta, oraz taryfy na wodę 

i ścieki, ponieważ będą nieprawomocne. 



 Sekretarz Gminy wyjaśnił, że nie było posiedzeń komisji ponieważ nie zostały 

powołane na I sesji ze względu na ustalenie porządku obrad przez komisarza wyborczego. 

Sekretarz nadmienił, że w poprzednich latach na rozpoczęcie kadencji nie było posiedzeń 

komisji jak również nie byli zapraszani sołtysi i uchwały podejmowane przez Radę były 

prawomocne.  Zgodnie ze statutem Gminy sołtysi mogą a nie muszą brać udział w sesji. 

Sekretarz wyjaśnił, że jeżeli uchwała odnośnie obniżenia ceny żyta zostanie wycofana z 

obrad, cena podatku rolnego wzrośnie, ponieważ cena będzie obowiązywać zgodnie z 

komunikatem Prezesa GUS, a uchwała po podjęciu wchodzi w życie po 14 dniach od 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego.  

 Radny Glanda wystąpił z wnioskiem, aby ogłosić przerwę w celu aby radni mogli 

zapoznać się ze statutem Gminy.  

Wniosek został poddany pod głosowanie.  

Za wnioskiem radnego Glandy głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 

Przewodniczący Rady ogłosił  15 minutową przerwę. 

Po 15 minutach wznowiono obrady.  

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnego Pawlika o sprecyzowanie wniosku. 

 Radny Pawlik podtrzymuje wniosek o wycofanie z obrad projektów uchwał 

dotyczących zmian w budżecie gminy na 2014 rok, zmian w WPF, ceny żyta oraz taryf cen na 

wodę i ścieki. Radny uważa, że nieprawdą jest, że jeżeli nie zostanie podjęta uchwała 

dotycząca obniżenia ceny żyta to podatek wzrośnie, ponieważ uchwała odnośnie środków 

transportowych nie jest ujęta w projekcie uchwalenia budżetu gminy na 2015 rok, a stawki 

podatku będą obowiązywać z roku bieżącego, a nie stawki maksymalne. Również nie 

zajmujemy się podatkami od nieruchomości oraz opłaty targowej, a są założenia podwyżek w 

projekcie budżetu  na 2015 rok.  

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który wyjaśnił, że  zgodnie 

z § 18 ust. 3 statutu gminy, sołtysi mogą a nie muszą uczestniczyć w obradach sesji.  

Zgodnie z § 44 statutu posiedzenia komisji zwołuje przewodniczący komisji lub 

Przewodniczący Rady, natomiast nie ma zapisu, że każda sesja ma być poprzedzona 

posiedzeniem komisji. Sekretarz wyjaśnił, że podstawą do naliczenia podatku rolnego na 

2015 rok jest średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy,  która wynosi 61,37 zł za 1 dt. I została ogłoszona w 

Monitorze Polskim poz. 835 komunikatem Prezesa GUS z dnia 20 października 2014 roku. 

Rada Gminy jest upoważniona do obniżenia tej ceny, a jeżeli Rada nie podejmie stosownej 

uchwały to kwota 61,37 zł będzie stanowiła podstawę do naliczania podatku rolnego. 

Natomiast podatek od środków transportowych, podatek od nieruchomości oraz opłata 

targowa nie będą podwyższane, ponieważ Wójt stwierdził, że przy wzroście wskaźniku 

podatków o znikomy procent  0,04 %, dlatego podjął decyzję o nie przedstawianiu Wysokiej 

Radzie projektów uchwał podwyższające w/w opłaty.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek 

radnego Pawlika o wycofanie projektów uchwał z obrad sesji.  

Za wnioskiem głosował 1 radny, 12 radnych było przeciwnych, a 2 wstrzymało się od 

głosu. 

Wiceprzewodniczący Rady Barański Piotr zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad 

poprzez przesunięcie projektu uchwały powołującej składy osobowe komisji jako punkt 

pierwszy po zatwierdzeniu porządku obrad, tj. pkt 5 porządku obrad wraz z podjęciem 

uchwały. 

Wniosek został poddany pod głosowanie.  

Za wnioskiem głosowało 13 radnych, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie 

wstrzymującym się.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt porządku obrad:  



1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Kluczewsko, 

a) dyskusja, 

b)  podjęcie uchwały w sprawie  powołania składów osobowych stałych komisji Rady 

Gminy Kluczewsko,  

6. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2014-2017, 

c) ustalenia wysokości diet  dla radnych Gminy Kluczewsko, 

d) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluczewsko, 

e) upoważnienia Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Kluczewsko  do delegowania 

Przewodniczącego Rady Gminy Kluczewsko  na wyjazdy służbowe oraz ustalenia 

niektórych należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych,   

f) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku 

rolnego na rok podatkowy 2015 na obszarze Gminy Kluczewsko,   

g) zatwierdzenia taryf na dostawę wody i odbiór ścieków na terenie gminy Kluczewsko. 

7. Dyskusja. 

8. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt 6 porządku obrad. 

9. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.  

10. Zakończenie sesji. 

Ad. 4. Proponowany porządek obrad został poddany pod głosowanie. 

Za porządkiem obrad głosowało 14 radnych przy 1 głosie wstrzymującym się.  

Ad. 5. a) Przewodniczący Rady udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekt 

uchwały dotyczącej powołania składów osobowych stałych komisji Rady Gminy.  

Na podstawie art. 21 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Rada Gminy 

ze swego grona może powoływać stałe i doraźne komisje do określonych zadań. Komisje 

podlegają Radzie Gminy, przedkładają jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. 

Zgodnie z art. 18 a powołanej wyżej ustawy Rada Gminy kontroluje działalność Wójta oraz 

gminnych jednostek organizacyjnych i jednostek pomocniczych poprzez komisję rewizyjną. 

Zgodnie z § 41 ust. 1 Statutu Gminy Kluczewsko Rada Gminy powołuje Komisję Rewizyjną 

w 3 osobowym składzie, Komisję Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu w 3 osobowym 

składzie, Komisję Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska w 4 osobowym 

składzie, Komisję Budżetu, Finansów i Planowania w 4 osobowym składzie. Zadania komisji 

zostały ustalone w Statucie Gminy. Poszczególni radni określili w jakiej komisji chcą 

pracować i do składu osobowego takiej komisji zostali zapisani. Ze składu osobowego 

poszczególnych komisji zostali zaproponowani Przewodniczący Komisji. 

Składy osobowe komisji zostały utrzymane na poziome poprzednich kadencji Rady Gminy.  

b) Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

c) Rada przystąpiła do głosowania. W głosowaniu nad uchwałą w sprawie powołania 

składów osobowych stałych komisji Rady Gminy Kluczewsko – udział wzięło 15 

radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr II/3/2014 i stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczących Komisji, czy  potrzebują przerwy 

w celu omówienia kolejnych projektów uchwał w ramach komisji. Ani żaden z 

Przewodniczących Komisji ani nikt z radnych nie widział potrzeby na zorganizowanie   

przerwy.  



Ad. 6. a i b)W związku z powyższym Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik, 

która przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 

Proponuje się zmniejszenie budżetu gminy tak po stronie dochodów jak i wydatków o  kwotę 

496.693,22 zł, oraz zmianę § 3 uchwały jak również dokonanie zmian załączników nr 4, 5, 

oraz 6.  

Pani Skarbnik przedstawiła również propozycję zmian we WPF Gminy Kluczewsko na lata 

2015-2017 poprzez dokonanie zmian załączników nr 1, 2 i 3. 

Przewodniczący udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty  

uchwał w następujących sprawach: 

c) Ustalenia wysokości diet  dla radnych Gminy Kluczewsko. 

Zgodnie z art. 25 ust. 4  ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym na 

zasadach ustalonych przez Radę radnemu przysługuje dieta oraz zwrot kosztów podróży 

służbowych. Wysokość miesięczna diety nie może przekroczyć w ciągu miesiąca 

półtorakrotności kwoty bazowej dla osób zajmujących kierownicze stanowisko państwowe 

określonej w ustawie budżetowej. Rada Gminy przy ustalaniu wysokości diety bierze pod 

uwagę funkcje pełnione przez radnego. Zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 

26 lipca 2000 roku w sprawie maksymalnej wysokości diet przysługujących radnemu w 

gminie poniżej 15 000 mieszkańców przysługuje maksymalna dieta w wysokości  50 % diety 

określonej w art. 25 ustawy o samorządzie gminnym. Proponuje się, ażeby radnemu 

podwyższyć dietę ze 150 zł na 200 zł za udział w sesjach, posiedzeniach komisji łącznie z 

kosztami dojazdu, dietę dla Wiceprzewodniczących Rady oraz Przewodniczących komisji 

proponuje  się w wysokości 300 zł z 250 zł.  Dietę dla Przewodniczącego Rady proponuje się 

w wysokości 1250 zł miesięcznie było 1200 zł.  

d) Ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluczewsko. Zgodnie z art. 8 ust. 2  ustawy z 

dnia 21 listopada 2008 roku o pracownikach samorządowych wynagrodzenie Wójta Gminy 

ustala Rada Gminy w drodze uchwały. Zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 

18 marca 2009 roku w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych wynagrodzenie 

zasadnicze Wójta powinno mieścić się w przedziale 4200 zł – 5900 zł, natomiast  dodatek 

funkcyjny do 1900 zł. Proponuje się, ażeby wynagrodzenie zasadnicze Wójta oraz dodatek 

funkcyjny pozostawić na dotychczasowym poziomie tj. wynagrodzenie zasadnicze 5241 zł, a 

dodatek funkcyjny 1754 zł. Proponuje się zwiększenie dodatku specjalnego z 20 do 33 % 

wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. Dodatek ten będzie stanowił kwotę 

2308,35 zł. Dodatek stażowy (za wieloletnią pracę w wysokości 15 % i będzie wzrastał o 1 % 

za każdy rok pracy, aż do osiągnięcia 20 % miesięcznego wynagrodzenia zasadniczego.   

e) Upoważnienia Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Kluczewsko  do delegowania 

Przewodniczącego Rady Gminy Kluczewsko  na wyjazdy służbowe oraz ustalenia niektórych 

należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych. Zgodnie z art. 25 ust. 4  

radnemu przysługują diety oraz zwrot kosztów podróży służbowych na zasadach ustalonych 

przez Radę. Na podstawie § 2 ust. 2 Rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji z dnia 31 lipca 2000 roku w sprawie sposobu ustalenia należności z tytułu 

zwrotu kosztów podróży służbowych radnych gminy rada wskazuje Wiceprzewodniczącego 

Rady do  wydawania polecenia  wyjazdu służbowego dla Przewodniczącego Rady Gminy. 

Proponuje się upoważnić Panią Bożenę Ławińską. Jednocześnie na podstawie §  5 ust. 3 

powołanego wyżej rozporządzenia określa się stawkę za 1 km przejazdu pojazdem 

niebędącym własnością gminy w wysokości 0,60 zł/km. Wysokość stawki ustalona została 

zgodnie ze stawką ustaloną przez Wójta Gminy na przejazdy przez pracowników Urzędu 

Gminy, nauczycieli oraz Dyrektorów Szkół z terenu gminy.    

f) Obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku 

rolnego na rok podatkowy 2015 na obszarze Gminy Kluczewsko. Zgodnie z art. 6 ust. 3 

ustawy z dnia 15 listopada 1984 roku o podatku rolnym  (Dz.U. z 2013 roku poz. 1381 z 



późniejszymi zmianami) Rada Gminy jest upoważniona do obniżenia ceny skupu 

przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy.  

W związku z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 20 października 

2014 roku w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres jedenastu kwartałów roku 

poprzedzającego kwartał poprzedzający rok podatkowy, która wynosi 61,37 zł za 1 dt. 

proponuje się obniżyć tę cenę do kwoty 52,50 zł za 1 dt żyta i kwota taka po uchwaleniu  

będzie stanowiła podstawę do ustalenia podatku rolnego na rok 2015. 

g) Przewodniczący Rady udzielił głosu Dyrektorowi KUZG, który przedstawił wniosek o 

zatwierdzenie  taryf na dostawę wody i odbiór ścieków na terenie gminy Kluczewsko. Dnia 

17 listopada 2014 roku do Wójta Gminy w Kluczewsku został złożony wniosek 

Komunalnego Usługowego Zakładu Gospodarczego w Kluczewsku, ul. Spółdzielcza 12 z 

dnia 17 listopada 2014 roku o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

zbiorowego odprowadzania ścieków.  

Proponuje się wzrost ceny wody o 16 gr tj. z 2,54 zł na 2,70 zł dla gospodarstw domowych, 

dla pozostałych odbiorców wzrost o 12 gr z 3,83 zł na 3,95 zł. Ceny ścieków proponuje się 

wzrost o 12 gr z 3,73 na 3,85 zł, dla gospodarstw domowych , natomiast dla pozostałych 

odbiorców wzrost o 10 gr z 5,62 zł na 5,72 zł.  

 Proponowane zmiany w wysokości opłat mają na celu utrzymanie struktury opłat tak, 

aby pokrywały koszty zgodnie z  miejscem ich powstania. Wzrost cen wody i ścieków 

pozwoli utrzymać na tym samym poziomie dotychczasowe standardy jakościowe wody i 

odprowadzanych ścieków.  

Ad. 7. W dyskusji nad przedstawionymi projektami uchwał głos zabrali.  

- Radny Miszczak zaproponował, aby cenę żyta obniżyć do kwoty 50 zł, ponieważ jakie to 

jest obniżenie skoro cena będzie na poziomie roku bieżącego. Radny zwrócił się również do 

Dyrektora KUZG o rozważenie możliwości zaliczenia poboru wody przez OSP z grupy „P” 

do grupy „G”.  

-  Sekretarz wyjaśnił, że to Rada ustala cenę żyta, która ustalona przez GUS wynosi 61,37, 

Wójt zaproponował aby utrzymać na poziomie roku obecnego czyli 52,50 zł.  

- Dyrektor KUZG wyjaśnił odnośnie zaliczenia opłat za wodę dla jednostek OSP. Jednostki w 

większości prowadzą działalność gospodarczą dlatego tak zostało zaklasyfikowane, ażeby 

było sprawiedliwie wobec osób prowadzących działalność gospodarczą (sklepy). Ale można 

na ten temat rozmawiać i jeżeli będą przekonywujące argumenty to zostanie zmieniona 

klasyfikacja. Dyrektor zrobi rozeznanie i odpowie jaka to byłaby różnica  kwot przy zmianie 

klasyfikacji. 

- Radny Pawlik odniósł się do przedmówcy i stwierdził, że aby można było dokonać zmian w 

taryfach to należałoby najpierw dokonać zmian w regulaminie czystości.  

- Wiceprzewodniczący Rady  Piotr Barański odniósł się do propozycji obniżenia ceny żyta.  

Przy dodatkowym obniżeniu niż założone do projektu budżetu Gmina straci, ponieważ 

otrzyma  zmniejszoną subwencję. 

- Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Ławińska zwróciła się do Pani Skarbnik o wyjaśnienie 

w sprawie przesunięć w budżecie dla szkół. 

- Pani Skarbnik wyjaśniła, że zabrakło środków finansowych w szkole w Dobromierzu, 

zostały środki przesunięte z  Gimnazjum w Kluczewsku  za zgodą Dyrektora. 

- Radny Książek zgłosił wniosek, ażeby na razie nie podwyższać diety dla radnych tylko 

pozostawić na dotychczasowym poziomie. Radny proponuje zaczekać i zobaczyć jak radni 

pracują i wtedy za rok pomyśleć o podwyżce. 

W związku z wyczerpaniem tematów w dyskusji Przewodniczący Rady  zgłoszone wnioski 

poddał pod głosowanie. 

1) Wniosek o obniżenie ceny żyta na 50 zł. Za wnioskiem głosowało 2 radnych, przy 10 

głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się. Wniosek upadł.  



2) Wniosek o niepodwyższanie diet dla radnych. Za wnioskiem głosował 1 radny, 7 

radnych głosowało przeciw, a 7 radnych wstrzymało się od głosu. Wniosek upadł. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę.  

Po 15 minutach wznowiono obrady.  

Ad. 8. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok  – udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przy 1 głosie wstrzymującym 

się. Uchwała otrzymała Nr II/4/2014 i stanowi załącznik nr 3. 

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Kluczewsko na lata 2014-2017 – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 

radnych, przy 1 głosie wstrzymującym się. Uchwała otrzymała Nr II/5/2014 i stanowi załącznik 

nr 4. 

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia wysokości diet  dla radnych Gminy 

Kluczewsko – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, przy 6 

głosach wstrzymujących się. Uchwała otrzymała Nr II/6/2014 i stanowi załącznik nr 5. 

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Kluczewsko 

– udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. Uchwała otrzymała Nr II/7/2014 i stanowi załącznik nr 6. 

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Kluczewsko  do delegowania Przewodniczącego Rady Gminy Kluczewsko  na wyjazdy 

służbowe oraz ustalenia niektórych należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr II/8/2014 i stanowi załącznik nr 7. 

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa do obliczenia podatku rolnego na rok podatkowy 2015 na obszarze Gminy 

Kluczewsko – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przy 2 

głosach wstrzymujących się. Uchwała otrzymała Nr II/9/2014 i stanowi załącznik nr 8.   

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia taryf na dostawę wody i odbiór 

ścieków na terenie gminy Kluczewsko – udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się. Uchwała otrzymała Nr II/10/2014 i 

stanowi załącznik nr 9.  

Ad.9. W interpelacjach, zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali: 

- Radny Łoszek zwrócił się z zapytaniem kiedy będą wybory sołtysów. Radny zwrócił się do 

Wójta w sprawie realizacji obietnic przedwyborczych a mianowicie  o odnowienie melioracji na 

terenie gminy, ponieważ bardzo dużo łąk nie nadaje się do użytku. 

- Radny Lipiński podniósł  o istniejącym  problemie tamowania rowów rzecznych przez 

bobry od Stanowisk do Piasków.  

- Dyrektor KUZG udzielił wyjaśnienia odnośnie opłaty za wodę i ścieki przez jednostki OSP. 

W skali roku wszystkie jednostki zapłacą więcej o 390 więcej niż w przypadku płatności za 

wodę przemysłową niż socjalną.  

- Przewodniczący Rady wyjaśnił, że wybory sołtysów odbędą się w styczniu.  

- Wójt odniósł się do tematu melioracji. Jest to problem ogólnokrajowy i poważny, nie tylko 

naszej gminy i dlatego należy się tym tematem zająć. Są dwie możliwości, prawdopodobnie 

obowiązki będą nałożone na gminy i będzie można pozyskać środki unijne na ten cel, a jeżeli 

nie będzie w gestii samorządu będziemy próbować reaktywować spółkę wodną. Napewno temat 

zostanie rozpatrzony.  

Natomiast  w sprawie bobrów problem zostanie przekazany do Wydziału Melioracji w 

Kielcach. 

- Radny Miszczak zapytał czy gmina jest przygotowana do nadejścia zimy.  



-  Dyrektor KUZG wyjaśnił, że zakład posiada z ubiegłego roku sól i piasek, sprzęt jest 

gotowy do odśnieżania. Jest tylko prośba o wyrozumiałość w temacie kolejności odśnieżania 

dróg, ponieważ są dwa sprzęty i w pierwszej kolejności odśnieżane są drogi te, gdzie kursuje 

autobus szkolny.  

- Radny Książek zwrócił się o odśnieżanie chodnika, tam gdzie chodzą dzieci do szkoły 

Rączki – Dobromierz i Kluczewsko – Pilczyca.  

- Dyrektor wyjaśnił, że są to chodniki przy drodze wojewódzkiej i do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich należy odśnieżnie. 

- Przewodniczący Rady przypomniał radnym o złożeniu oświadczeń majątkowych, a 

Sekretarz Gminy dodatkowo wyjaśnił jak wypełniać oświadczenia.  

- Radny Pawlik zapytał, w jakie dni pełni dyżur Przewodniczący Rady.  

- Przewodniczący poinformował że w każdy poniedziałek w godzinach od 8 do 11. Takie 

informacje zostały zamieszczone na tablicy ogłoszeń oraz na stronie internetowej gminy.  

 

Ad. 9. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji 

w dniu 10  grudnia 2014 roku. Zakończenie sesji nastąpiło o godzinie 12
55

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓLANT:       PRZEWODNICZĄCY RADY:
  

 

  

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 
 

 


